
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.septembra 2024 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad, Štefánikova trieda 60, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení:  1 

Neospravedlnení: 1 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová 

 

 

Program:  
 

1. Otvorenie  

2. Návrh požiadaviek OŠMaŠ do rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 – stanovisko komisie  

    prijatím uznesenia k predloženému návrhu (materiál zo zasadnutia 28.8.2024)  

3. Návrh na nový model fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

    Nitry z dôvodu zmeny financovania materských škôl od 1.1.2025 

4. Rôzne 

5. Diskusia 

6. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

 

  

Priebeh zasadnutia: 

 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“), privítala 

prítomných a oboznámila ich s návrhom programu. Členovia komisie súhlasili s programom 

a nikto nemal námietky. 

 

 

K bodu 2/ 

Návrh požiadaviek OŠMaŠ do rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 – stanovisko komisie  

prijatím uznesenia k predloženému návrhu (materiál zo zasadnutia 28.8.2024)  

RNDr. Rácová – upozornila na potrebu zapracovať všetky návrhy a zmeny navrhované 

komisiou do rozpočtu odboru školstva, mládeže a športu a predložiť to na zasadnutie 

mestského zastupiteľstva ako požiadavky do rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 (Príloha č.1). 

PaedDr. Orságová – uviedla ďalší návrh, resp. požiadavku na doplnenie do rozpočtu 

základných škôl na rok 2025 – na základe informácií z porady riaditeľov základných škôl 

z dôvodu zvýšeného počtu detí je potrebné navýšiť financie na školské kluby detí („ďalej len 

„ŠKD“), ktoré musia riaditelia dofinancovávať z normatívov základnej školy. Nakoľko sa 

bude znižovať koeficient v podielových daniach od 1.1.2025 a tým aj výška originálnych 



kompetencií, bude potrebné pristúpiť aj k zvýšeniu poplatku od rodičov na ŠKD, ktorý je 

teraz 20 €, na 30 €. Riaditelia na pracovnej porade navrhli túto výšku mesačného poplatku 

a jednomyseľne odsúhlasili. Zvýšenie poplatkov sa bude týkať aj ZUŠ, ktorá tiež zostáva 

platená z originálnych kompetencií, aj tam nastane problém. Podľa údajov bude potrebné 

navýšiť ŠKD o 145 tisíc € v roku 2025.  

 

Členovia komisie hlasovaním vyjadrili súhlas s navýšením finančných prostriedkov 

v rozpočte na rok 2025 na dofinancovanie ŠKD o 145 000 €. 

Hlasovanie za návrh - za:10,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

RNDr. Rácová – podotkla, že 30 € na ŠKD by mohlo byť veľa pre niektoré rodiny. 

Mgr. Halajová – vysvetlila, že súčasné financie im nepostačujú na mzdy a odvody a týchto 

145 tisíc  € je na tento účel. 

Ing. Hatala – zaujímalo ho, koľko by teda potrebovala škola vybrať od rodičov, aby to bolo 

postačujúce? 

Mgr. Halajová – uviedla, že na zaplatenie všetkých nákladov (elektrina, voda, pomôcky 

a pod.) by bolo treba aj 50 € ako poplatok. 

Ing. Hatala - vyjadril pochopenie pre tento krok, lebo aj súkromné základné umelecké školy 

zdvihli poplatky, niektoré aj o 100 %. Považuje túto požiadavku za oprávnenú. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že je to služba rodičom a rodič si vyberá podľa ponuky, tak 

súhlasí so zvýšením poplatku v ŠKD na 30 € - ako navrhli riaditelia škôl. 

Mgr. Ajdariová – podotkla, že keď sa nezvyšujú iné poplatky zatiaľ, len tento, tak by to nemal 

byť problém. 

PaedDr. Orságová – upozornila v predloženom rozpočte na skutočnosť, že vzhľadom na 

znížený koeficient aj neštátnym školám znižujeme príspevok o 40 tisíc €, našim školám tiež 

na základe menších podielových daní znižujeme o 59 tisíc €. 

p. Gajdošová – pripomenula, že poplatok 20 € za ŠKD by sa mal používať na prevádzku, ale 

90 % škôl ich používa na mzdy. 

Mgr. Halajová – objasňovala situáciu v ZŠ s MŠ Na Hôrke v oblasti hospodárenia 

a používania zdrojov na základné výdavky. 

RNDr. Rácová – súhlasila s navrhovaným finančným objemom 145 tisíc € ako navýšenie 

rozpočtu na dofinancovanie ŠKD v roku 2025 – budeme za to hlasovať – doplní sa to do 

rozpočtu odboru školstva, doplnia sa tiež úpravy z minulej komisie, presun kapitálových 

výdavkov navrhovaný na minulej komisii, tak isto doplníme tam na minulej komisii 

schválenú sumu 200 tisíc € ako dotáciu školám na pomoc pri zavádzaní reformy – v tabuľke 

to uvedieme v časti - asistenti učiteľa a zmeníme tú položku na - podporný tím.  

 

Komisia k návrhom prijala samostatné uznesenia: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  návrh Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre na 

navýšenie finančných prostriedkov na činnosť a prevádzku školského klubu detí v rozpočte 

Mesta Nitry roku 2025 a uznesením č.21/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a  Mestskému 

zastupiteľstvu v Nitre  n a v ý š i ť  finančné prostriedky na činnosť a prevádzku školského 

klubu detí  o sumu 145 000 € v rozpočte Mesta Nitry na rok 2025. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 10,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

K návrhu zvýšiť mesačný príspevok na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského 

klubu detí pri základných školách komisia prijala uznesenie: 

 



Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  návrh Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre na 

zvýšenie mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu detí 

pri základných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na sumu 30 € navrhnutú 

riaditeľmi základných škôl a uznesením č.22/2024 – KMŠaV o d p o r ú č a  Odboru 

školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre  p r i p r a v i ť  dodatok k Všeobecne 

záväznému nariadeniu Mesta Nitry č.8/2019 v znení dodatkov 1 až 8. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 10,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Komisia prijala uznesenie k návrhu požiadaviek do rozpočtu OŠMaŠ na rok 2025 ako 

k celku: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  návrh požiadaviek Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu 

v Nitre do rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 a uznesením č.23/2024 – KMŠaV                  

o d p o r ú č a  Mestskému zastupiteľstvu v Nitre  s c h v á l i ť  požiadavky Odboru školstva, 

mládeže a športu Mestského úradu v Nitre do návrhu rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 

v zmysle navrhovaných zmien a úprav. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 10,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Mgr. Vladimír Podoba prišiel na zasadnutie komisie. 

 

 

Nakoľko sa dostavil na zasadnutie komisie zástupca AC NITRA pán Martin Šimončič, 

predseda OZ HA3K(AC NITRA futbal), pani predsedníčka navrhla zaradiť jeho príspevok do 

programu a prerokovať ako časť bodu 4/ Rôzne. 

 

 

K bodu 4/ 

Rôzne 

RNDr. Rácová - vyzvala pána Šimončiča k prezentácii svojej žiadosti - zámer klubu na 

spoluprácu so Základnou školou, Topoľová 8, Nitra. Žiadosť  bola doručená na Odbor 

majetku Mestského úradu v Nitre. Podľa vyjadrenia odboru majetku bude materiál pripravený 

odborom majetku ako zámer prenájmu na mestské zastupiteľstvo konané dňa 26.9.2024 

a následne ako prenájom na mestské zastupiteľstvo dňa 24.10.2024. Odbor majetku týmto 

požiadal komisiu pre mládež, školstvo a vzdelávanie o prerokovanie žiadosti (Príloha č.2).  

p. Šimončič – prezentoval zámer klubu na spoluprácu so Základnou školou, Topoľová 8, 

Nitra. V rámci navrhovanej spolupráce majú záujem prenajať si nevyužívanú trávnatú plochu 

v areáli školy, kde bolo v minulosti ihrisko, zrevitalizovať si priestor a využívať ho na 

realizáciu futbalových tréningov. Žiadosť podalo uvedené občianske združenie a obsahuje 

predmet nájmu, materiálno-technické zabezpečenie, štruktúru spolupráce a výhody pre 

základnú školu. 

RNDr. Rácová – vyzdvihla podrobné vypracovanie zámeru na vybudovanie športoviska. 

Navrhla podmieniť súhlas komisie vyjadrením rady školy pri základnej škole a stanoviskom 

riaditeľky školy. Všetky podrobnosti spolupráce a prenájmu budú obsiahnuté v nájomnej 

zmluve. Upozornila na skutočnosť, že podobná spolupráca ohľadom futbalu sa rysuje aj na 

Základnej škole, Fatranská 14, Nitra - na tejto škole bude tiež futbal a tým na Chrenovej 

neostanú ihriská na iné športy.  

Ing. Hatala – informoval sa, ako a kde budú využívať zázemie – šatne a podobne. 

p. Šimončič – uviedol, že budú využívať zariadenia školy, ale neskôr si vybudujú vlastné. 



RNDr. Rácová – zdôraznila, že žiadatelia nemôžu spustiť prevádzku bez vybudovania 

potrebného zázemia. Tiež je potrebné prerokovať túto žiadosť, resp. zámer na komisii športu. 

Ing. Hatala – podotkol, že v zámere je spomínané aj vybudovanie atletického oválu a ten by 

potom mohol prejsť pod správu školy. 

RNDr. Rácová – pripomenula, že areál ZŠ Topoľová nemá priestor na vybudovanie oválu, na 

ZŠ Fatranská je plánovaný ovál aspoň s dvomi dráhami a futbalové ihrisko na tréningy, tým 

by Chrenová bola bez štandardného atletického oválu. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že atletický ovál má na Chrenovej ZŠ Nábrežie mládeže. 

RNDr. Rácová – zhrnula, že za splnenia istých podmienok – vybudovanie zázemia, 

atletického oválu a splnenie ďalších podmienok uvedených v nájomnej zmluve – nemáme 

s tým problém. Komisii boli predložené dva návrhy takéhoto obsahu, resp. požiadaviek. Jeden 

predložila skupina poslancov, druhý je tento, len si treba uvedomiť, že po schválení 

predložených  zámerov sa zásadne zmení život v tejto lokalite. Potrebné je prerokovať tieto 

zámery v radách školy príslušných základných škôl. 

Mgr. Podoba – vyjadril podporu týmto zámerom aj z dôvodu rozvoja jednotlivých klubov, ale 

potrebujú si vybudovať zázemie – šatne, umyvárne a pod.. Zrevitalizuje sa areál a bude to 

slúžiť aj obyvateľom mesta. 

RNDr. Rácová – navrhla, aby nájomníci mali vlastný merač na elektrinu a vodu a sami si 

svoju spotrebu platili. 

 

Komisia prijala k predloženej žiadosti uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  zámer OZ HA3K (AC NITRA futbal)  o prenájom nevyužívanej trávnatej 

plochy v areáli Základnej školy, Topoľová 8, Nitra za účelom vybudovania športového ihriska 

a uznesením č.24/2024 – KMŠaV  o d p o r ú č a  Mestskému zastupiteľstvu v Nitre            

s c h v á l i ť  prenájom po splnení nasledovných podmienok: doložiť súhlas riaditeľky 

základnej školy, doložiť vyjadrenie rady školy,  zabezpečiť vytvorenie zázemia s vlastným 

meračom spotreby vody a elektriny a riešiť ihrisko tak, aby sa na ňom vybudoval atletický 

ovál. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

Komisia prijala uznesenie aj k materiálu č. 641/2024-MZ, ktorý bol predložený na rokovanie 

mimoriadneho Mestského zastupiteľstva v Nitre dňa 5.9.2024 (Príloha č.3). Materiál 

obsahuje obdobný  zámer spoločnosti FC Nitra, a.s. a prekladala ho na mestské zastupiteľstvo 

skupina poslancov pod názvom Návrh vzájomnej spolupráce a finančnej spoluúčasti medzi 

Základnou školou, Fatranská 14, Nitra a spoločnosťou FC Nitra, a.s. pri modernizácii 

vonkajšieho areálu základnej školy za účelom vybudovania a spoločného užívania novej 

športovej infraštruktúry – futbalového ihriska.  

 

Uznesenie komisie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  zámer spoločnosti FC Nitra, a.s. o prenájom vonkajšieho areálu Základnej 

školy, Fatranská 14, Nitra za účelom vybudovania a spoločného užívania novej športovej 

infraštruktúry – futbalového ihriska a uznesením č.25/2024 – KMŠaV                                 

o d p o r ú č a  Mestskému zastupiteľstvu v Nitre  s c h v á l i ť  prenájom po splnení 

nasledovných podmienok: doložiť súhlas riaditeľky základnej školy, doložiť vyjadrenie rady 



školy,  zabezpečiť vytvorenie zázemia s vlastným meračom spotreby vody a elektriny a riešiť 

ihrisko tak, aby sa na ňom vybudoval atletický ovál. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 3/ 

Návrh na nový model fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

Nitry z dôvodu zmeny financovania materských škôl od 1.1.2025 

RNDr. Rácová – uviedla, že v tomto návrhu sú navrhnuté dve možnosti – spojenie 

materských škôl so základnými školami alebo postavenie materských škôl samostatne. Je 

dôležité túto zmenu odkomunikovať s rodičmi, verejnosťou a všetkými zainteresovanými 

stranami.  

PaedDr. Orságová – prezentovala predložený návrh nového modelu (Príloha č. 4). 

Zdôvodnila navrhovaný model zmenou financovania materských škôl z normatívov 

prenesených kompetencií štátu od  1.1.2025, problémami pri verejnom obstarávaní pre 

materské školy, možnosťou riešiť personálnu politiku budovaním lepších vzťahov 

v kolektívoch, väčšou samostatnosť v rozhodovaní riaditeliek materských škôl. 

Komunikovala o tom s riaditeľmi základných škôl, aké by im to prinieslo výhody, riaditeľky 

materských škôl by sa stali ich zástupkyňami pre materskú školu.  

RNDr. Rácová – podotkla, že to bude záťaž pre základnú školu. 

PaedDr. Orságová – súhlasila s tým, ale materská škola bude mať financie a riaditeľ si to bude 

vedieť zmenežovať. Bude to mať aj výhodu v tom, že tie deti z materskej školy pôjdu potom 

do tej základnej školy. 

Mgr. Halajová – priblížila svoju základnú školu s materskou školou – všetko má v jednej 

budove, deti z materskej školy lepšie poznajú prostredie základnej školy. 

PaedDr. Orságová – doplnila ďalšie odôvodnenia v návrhu a zdôraznila aj stanovisko PaedDr. 

Kováča, predsedu odborového zväzu pedagogických zamestnancov v Nitre s dôrazom na 

dodržanie počtu zamestnancov jednej školy 49, aby mohli byť čerpané benefity z kolektívnej 

zmluvy. Spomenula aj zámer vybudovať samostatnú základnú školu v mestskej časti 

Janíkovce s ročníkmi 1. – 5. 

 

Mgr. Marián Hlavatý, PhD. sa ospravedlnil zo zasadnutia komisie. 

 

RNDr. Rácová – upozornila, že je veľká nespokojnosť medzi riaditeľmi, aj poslancami 

s týmto zámerom, lebo nemajú informácie. Poďakovala sa za rozsiahly materiál. Uviedla, že 

riaditelia nemajú dostatočné informácie, riaditeľky materských škôl majú na jednej strane 

obavy z právnej subjektivity, ale nie sú stotožnené s tým, že by mali prejsť pod základné 

školy. Navrhuje všetko prerokovať a dať čo najmenej materských škôl pod základné školy. 

Konzultovala túto tému s PhDr. Hajdúkovou, PhD. z MŠVVaM SR, ktorá nemá problém prísť 

osobne vysvetliť podstatu novej reformy. Prečítala písomné vyjadrenie dr. Hajdúkovej, 

z ktorého vyplynulo, že predprimárne vzdelávanie potrebuje samostatný právny subjekt, lebo 

podstatou novej reformy je vytvoriť kvalitné plnohodnotné predprimárne školstvo. Naopak, 

niektoré základné školy zas odmietajú materské školy, riaditelia majú obavy prejaviť svoj 

názor. Preto bude potrebné pripraviť model s čo najväčším počtom materských škôl s právnou 

subjektivitou. Budeme vychádzať aj z tohto predloženého návrhu vedúcej odboru školstva, 

nesúhlasí však, aby mala základná škola pričlenené až tri materské školy. Navrhuje vytvoriť 

variant aj so samostatnými materskými školami. Bude potrebné mať aj stanoviská rád škôl 

a realizovať celý proces po etapách. Bolo by vhodné zvolať spoločné pracovné stretnutie 

riaditeľov základných škôl, materských škôl, predsedov rád škôl, komisie školstva 

a zástupcov z MŠVVaM SR. 



prof. PhDr. Mojtová, PhD. – súhlasila s návrhom pracovného stretnutia, na ktorom by sa 

zhodnotili silné stránky a slabé stránky jednotlivých modelov a zvýraznili príklady dobrej 

praxe. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že má sľúbené od vedúceho odboru školstva z Trnavy 

zhodnotenie fungovania ich modelu základných škôl spojených s materskými školami. 

Ing. Hatala – uviedol, že nie je za takýto zmiešaný model spájania materských škôl so 

základnými školami, ale je za vytvorenie samostatných materských škôl s právnou 

subjektivitou. Priblížil aj problémy v samosprávnom kraji v oblasti školstva. Navrhuje zriadiť 

veľké materské školy a pripojiť k nim malé. 

p. Plevková – podotkla, že súčasné riaditeľky materských škôl nepoznajú výšku nákladov na 

prevádzku.  

Mgr. Ajdariová – uviedla, že aj ona má problémy s niektorými riaditeľkami materských škôl 

pri spolupráci. 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že je dôležité vedieť, ktoré riaditeľky materských škôl by išli do 

tejto zmeny a nemali by s tým problém to zvládnuť. že určite bude v mnohých veciach 

nápomocný odbor školstva. Súhlasí s tým - požiadať o skúsenosti z iných miest. 

p. Gajdošová – pripomenula, že materské školy nebudú mať ekonómku, mzdárku. 

Mgr. Halajová – oponovala, že v minulosti aj oni išli do právnej subjektivity, tiež boli ťažké 

podmienky, všetko sa dá zvládnuť. 

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – doplnila, že dôležité budú školenia, príklady dobrej praxe, 

netreba sa dopredu obávať. 

Mgr. Pauličková – podotkla, že všetci si prešli týmto náročným procesom transformácie,  

dôležitá je jeho príprava, podpora aj ekonomická stránka. 

doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – zaujímalo by ju stretnutie s PhDr. Hajdúkovou, PhD. a jej 

odborné stanovisko, ktoré je dôležité. 

RNDr. Rácová – zopakovala názor dr. Hajdúkovej – ministerstvo školstva má záujem na 

vytvorení samostatných právnych subjektov z materských škôl. Nemal by byť problém sa 

s ňou stretnúť. Osobne jednoznačne podporuje model právnej subjektivity materských škôl 

a ich spájanie na tomto princípe. 

 

Komisia prijala k tomuto bodu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  návrh na nový model fungovania materských škôl v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry z dôvodu zmeny financovania materských škôl od 1.1.2025 a 

uznesením č.26/2024 – KMŠaV o d p o r ú č a  Odboru školstva, mládeže a športu 

Mestského úradu v Nitre v y p r a c o v a ť  ďalšie alternatívy modelov fungovania 

materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry: 

a) model s prevahou materských škôl s právnou subjektivitou a eliminovaným počtom 

základných škôl spojených s materskými školami - len na nutný počet a to len s jednou 

materskou školou, 

b)  model - samostatné materské školy s právnou subjektivitou bez základných škôl. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 10,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

p. Gajdošová – uviedla, že by bolo vhodné vyčísliť aj finančné náklady pri každej alternatíve. 

Mgr. Ajdariová – pripomenula, aby sa pozývali na pracovné stretnutia zúčastnené strany až 

potom, keď budeme mať hotový návrh. 

PaedDr. Orságová – navrhla pozvať na budúcu komisiu zástupcov školstva z Trnavy, 

Trenčína, Bratislavy – Ružinova, kde majú rôzne modely fungovania škôl.  

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – informovala sa, do akého termínu by malo prísť k tejto zmene. 



PaedDr. Orságová – uviedla, že zmena financovania materských škôl je 1.1.2025. 

RNDr. Rácová – zhrnula – na základe návrhu je potrebné dohodnúť termín so zástupcami 

spomínaných miest a zvolať spoločné stretnutie. 

 

Mgr. Petra Ajdariová sa ospravedlnila zo zasadnutia komisie. 

 

 

K bodu 4/ 

Rôzne (pokračovanie) 

 

PaedDr. Orságová – predložila komisii materiál – Výber a použitie finančných prostriedkov 

z režijných nákladov v ZŠS pri základných školách v roku 2023  (Príloha č. 5) – vyjadrila 

nespokojnosť s použitím týchto financií na mzdy v niektorých školách, čo je v rozpore 

s VZN.  

RNDr. Rácová – upozornila na niektoré základné školy, ktoré z toho platili mzdy a odvody. 

Odporúča predložiť tento materiál na rady škôl. 

p. Gajdošová – podotkla, že školy nemajú dostatok financií, preto si musia pomôcť aj takýmto 

spôsobom.  

 

PaedDr. Orságová – informovala o vykonaných opravách a údržbe v základných školách 

počas školských prázdnin (Príloha č.6). 

 

PaedDr. Orságová – predložila komisii zámer na zriadenie a výstavbu 5-triednej základnej 

školy v  Janíkovciach (Príloha č. 7). 

RNDr. Rácová – uviedla, že ide o jedinú mestskú časť, ktorá nemá ucelenú základnú školu. Je 

tam veľká výstavba, tento zámer plne podporuje, Zároveň je to aj príležitosť na čerpanie 

prostriedkov z Plánu obnovy a odolnosti na rozširovanie kapacít základných škôl.  

 

Komisia prijala k materiálu uznesenie: 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  zámer  zriadenia a výstavby samostatnej 5-triednej základnej školy 

v Janíkovciach predložený Odborom školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre a 

uznesením č.27/2024 – KMŠaV  s c h v a ľ u j e  zámer  zriadenia a výstavby samostatnej 5-

triednej základnej školy v Janíkovciach. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

PaedDr. Orságová – na základe požiadavky pani predsedníčky oboznámila komisiu 

s personálnym obsadením odboru školstva, mládeže a športu a uviedla zdroje financovania 

jednotlivých referentov. 

 

RNDr. Rácová – informovala sa, na základe čoho majú opätovne v školách robiť dotazník 

k programu Planet Youth pán viceprimátor Špoták a pani Prablesková, keď im mestské 

zastupiteľstvo neschválilo financie na pokračovanie projektu a kto im dal na to poverenie, aby 

mohli vstupovať do škôl? 

PaedDr. Orságová – podotkla, že pán viceprimátor nemusí mať poverenie na to, aby mohol 

vstúpiť do našej školy. 

Mgr. Halajová – uviedla, že oni ako škola umožňujú vstup do školy napríklad aj študentom, 

keď potrebujú robiť dotazník k diplomovým prácam, ale v prvom rade musí súhlasiť zákonný 

zástupca žiaka  informovaným súhlasom a následne riaditeľka školy  skontroluje aj dotazník. 



Predchádzajúci dotazník nevidela, ale podľa výsledkov bol zameraný na závislosti a ako škola 

sme na základe výsledku z dotazníka zistili, na aké aktivity sa máme zamerať. 

RNDr. Rácová – je dôležité informovať o testovaní rodičov žiakov – podmienkou zaradenia 

žiaka do testovania je mať informovaný súhlas rodiča, ale tento projekt je zastavený. Je 

potrebné dopredu informovať rodičov a žiadať ich súhlas. Mestské zastupiteľstvo nedalo na 

projekt peniaze, otázne je, či neprekračujú týmto svoje kompetencie, keď to nie je finančne 

kryté. Keď sa informovala k tejto problematike na ministerstve školstva, odporučili jej obrátiť 

sa na štátnu školskú inšpekciu. 

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – podotkla, že vstup osôb do školy je v kompetencii riaditeľa 

školy. 

doc. PhDr. Welnitzová, PhD. – zdôraznila, že na projekt neboli vyčlenené financie. 

Mgr. Pauličková – domnieva sa, že pán viceprimátor ako zástupca zriaďovateľa, má právo 

vstúpiť do školy a postupovať  v súčinnosti s riaditeľom školy.  

Ing. Hatala – pripomenul, že vstup do školy je jedna vec. Je potrebné získať informovaný 

súhlas od rodičov. Pán viceprimátor nemá na to vyčlenené peniaze, je to teda jeho osobná 

záležitosť, takže ten výsledok bude podstatný len pre riaditeľa, Mesto by s tým nemalo nič 

mať potom. 

RNDr. Rácová – zopakovala, že je potrebné písomné poverenie, informovaný súhlas a vopred 

oznámiť. 

 

 

K bodu 5/ 

Diskusia 

 

Nikto z členov komisie nemal samostatný diskusný príspevok. 

 

 

 

K bodu 6/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.21/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

návrh Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre na navýšenie 

finančných prostriedkov na činnosť a prevádzku školského klubu detí v rozpočte 

Mesta Nitry roku 2025 

o d p o r ú č a   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

n a v ý š i ť   

finančné prostriedky na činnosť a prevádzku školského klubu detí  o sumu 145 000 € 

v rozpočte Mesta Nitry na rok 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                       RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.22/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

návrh Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre na zvýšenie 

mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť školského klubu detí 

pri základných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na sumu 30 € 

navrhnutú riaditeľmi základných škôl  

o d p o r ú č a   

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre   

p r i p r a v i ť   

dodatok k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č.8/2019 v znení dodatkov 1 

až 8. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.23/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

návrh požiadaviek Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre do 

rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 

o d p o r ú č a   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

s c h v á l i ť   

požiadavky Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre do návrhu 

rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 v zmysle navrhovaných zmien a úprav. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.24/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

zámer OZ HA3K (AC NITRA futbal)  o prenájom nevyužívanej trávnatej plochy 

v areáli Základnej školy, Topoľová 8, Nitra za účelom vybudovania športového ihriska 

o d p o r ú č a   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

s c h v á l i ť   

prenájom po splnení nasledovných podmienok: doložiť súhlas riaditeľky základnej 

školy, doložiť vyjadrenie rady školy,  zabezpečiť vytvorenie zázemia s vlastným 

meračom spotreby vody a elektriny a riešiť ihrisko tak, aby sa na ňom vybudoval 

atletický ovál. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.25/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

zámer spoločnosti FC Nitra, a.s. o prenájom vonkajšieho areálu Základnej školy, 

Fatranská 14, Nitra za účelom vybudovania a spoločného užívania novej športovej 

infraštruktúry – futbalového ihriska  

o d p o r ú č a   

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

s c h v á l i ť   

prenájom po splnení nasledovných podmienok: doložiť súhlas riaditeľky základnej 

školy, doložiť vyjadrenie rady školy,  zabezpečiť vytvorenie zázemia s vlastným 

meračom spotreby vody a elektriny a riešiť ihrisko tak, aby sa na ňom vybudoval 

atletický ovál. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.26/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

návrh na nový model fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta 

Nitry z dôvodu zmeny financovania materských škôl od 1.1.2025  

o d p o r ú č a   

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre  

v y p r a c o v a ť   

ďalšie alternatívy modelov fungovania materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Mesta Nitry: 

a) model s prevahou materských škôl s právnou subjektivitou a eliminovaným počtom 

základných škôl spojených s materskými školami - len na nutný počet a to len s jednou 

materskou školou, 

b)  model - samostatné materské školy s právnou subjektivitou bez základných škôl. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 11.9.2024  

 

 

Uznesenie č.27/2024 – KMŠaV 
   

K bodu 4/ 

 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

zámer  zriadenia a výstavby samostatnej 5-triednej základnej školy v Janíkovciach 

predložený Odborom školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre 

s c h v a ľ u j e   

zámer  zriadenia a výstavby samostatnej 5-triednej základnej školy v Janíkovciach. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


